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PROTOKÓŁ NR VI/24 

z sesji Rady Gminy Secemin odbytej w dniu 18 września 2024 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Seceminie w godzinach od 1500  do 1645 

 

Sesji przewodniczył Pan Dariusz Janus – Przewodniczący Rady Gminy Secemin.  

W sesji udział wzięli radni Rady Gminy Secemin, zaproszeni goście w osobach:  

- Pan Tadeusz Piekarski – Wójt Gminy, 

- Pan Sławomir Pietraszek – Zastępca Wójta Gminy; 

- Pani Edyta Wójcik – Skarbnik Gminy,  

- Pani Małgorzata Dudek – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej oraz sołtysi 

według załączonej listy obecności. 

 

Ustawowy skład Rady Gminy – 15 radnych 

Radnych obecnych na sesji – 14 

Radna nieobecna: - Joanna Zborowska 

 

Porządek obrad sesji przesłany radnym: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Secemin. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

- wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Secemin prawa własności 

nieruchomości wchodzących w skład Wspólnoty Gruntowej wsi Wola Wolica oznaczonych 

w ewidencji gruntów i budynków, jako działki nr 215, 362, 710, obręb Wola Wolica; 

- zmiany Uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz 

stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Secemin; 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2032;  

- zmian budżetu Gminy Secemin na 2024 rok; 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu; 

- ustalenia diet radnych Rady Gminy Secemin; 

- ustalenia wysokości diet dla sołtysów sołectw położonych na terenie Gminy Secemin  

w związku z pełnioną funkcją; 
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- przywrócenia całonocnego oświetlenia ulicznego w Gminie Secemin. 

7. Wolne wnioski, informacje i interpelacje radnych. 

8.  Zamknięcie obrad VI sesji Rady Gminy Secemin. 

Streszczenie przebiegu obrad: 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Secemin Dariusz Janus otworzył VI sesję Rady Gminy 

Secemin. Powitał radnych, Pana Wójta, kierowników poszczególnych referatów Urzędu 

Gminy. Następnie poprosił, aby minutą ciszy uczcić pamięć zmarłego Mariusza 

Krzyżanowskiego – radnego Rady Gminy Secemin poprzedniej kadencji. 

Ad. 2. 

Na podstawie listy obecności oraz logowań Przewodniczący stwierdził, że na sesji jest 

obecnych 14 radnych, jest spełnione kworum i sesja jest prawomocna.  

Ad. 3. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji przesłany radnym. Wójt złożył 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 

- zmiany uchwały Nr LV/416/24 z dnia 29 marca 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu; 

- odpowiedzi na skargę Wojewody Świętokrzyskiego na Uchwałę Nr LV/426/24 Rady Gminy 

Secemin z dnia 29 marca 2024 roku; 

Przewodniczący zaproponował, aby te projekty uchwał umieścić, jako pierwsze  

w punkcie szóstym porządku obrad. Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. Imienny raport głosowania stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4. 

Do protokołu z V sesji Rady Gminy uwag nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. 

Ad. 5. 

 W punkcie tym wójt przedstawił informację z działalności w okresie między sesjami,  

a mianowicie: 

- 19.07.2024 r. Pracownicy firmy HYDRO-PARTNER Leszno wspólnie z pracownikami 

technicznymi Włoszczowskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji oraz pracownikami 

Referatu Inwestycji Urzędu Gminy przeprowadzili wymianę elementów mocowania pomp 
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przepompowni na ulicy Kościelnej w Seceminie. Wymiana tych elementów była konieczna ze 

względu na potrzebę zwiększenia szczelności układu tłocznego, a tym samym zwiększenia 

wydajności pomp tłocznych. Usługa ta kosztowała 16 tysięcy złotych. 

- 29.07.2024 r. odbyła się próba techniczna działania łącznika wodociągu Bichniów- Czaryż.  

- 01.08.2024 r. Wójt brał udział w zebraniu Spółki Leśnej w miejscowości Dąbie, na którym 

zostały omówione sprawy organizacyjne, min. wybór geodety. 

- 05.08.2024 r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami firmy STAL-PAS z Woli Wiśniowej 

specjalizującej się w projektowaniu i budowie konstrukcji stalowych. Omówiono temat budowy 

zadaszenia konstrukcji zlokalizowanych na Rynku w Seceminie. Przedstawiciele firmy wyrazili 

zainteresowanie realizacją projektu pn.: ”Poprawa funkcjonalności Placu Wolności  

w Seceminie”.  

- 06.08.2024 r. podpisana została umowa na wykonanie dokumentacji projektowej sieci 

kanalizacyjnej dla miejscowości Wola Kuczkowska, Wolica, Kuczków. Przetarg na realizację 

tego projektu wygrała firma „BIOPROJEKT” z Piotrkowa Trybunalskiego. Kwota realizacji tego 

zadania to 322 tysiące złotych. 

- 08.08.2024 r. w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach odbyło się spotkanie z Ministrem 

Funduszy i Polityki Regionalnej Panią Katarzyną Pełczyńską-Nałęcz. Pani minister omówiła 

ogólne zasady realizacji Krajowego Planu Odbudowy. 

- 12.08.2024 r. w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie odbyło się spotkanie, na którym 

wspólnie z Zarządem Powiatu ustalono stanowisko w temacie wyboru rozwiązania 

przebudowy skrzyżowania drogi powiatowej z wojewódzką w miejscowości Psary. 

- 14.08.2024 r. Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy, Sekretarzem Gminy  

i Zastępcą Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego złożyli wizytę Pani Mariannie Leśniewskiej, 

która dzień wcześniej ukończyła 100 lat życia. Szanownej solenizantce złożono życzenia 

jeszcze wielu lat życia w szczęściu i zdrowiu. 

- 21.08.2024 r. zakończone zostało i odebrane zadanie pn.; „Remont więźby dachowej, 

pokrycia dachowego i drewnianego stropu w Kościele Parafialnym w Kuczkowie”. W odbiorze 

tej inwestycji uczestniczyła też Pani Martyna Grzesik – pracownik Referatu Inwestycji. Wartość 

tej inwestycji to blisko 1 mln zł.   

- 24.08.2024 r. w naszej gminie odbyły się Dożynki Gminne.  

Wójt złożył podziękowania wszystkim osobom zaangażowanym w przygotowanie uroczystości 

Święta Plonów. Podziękował pracownikom GOPS-u, Biblioteki Publicznej, Urzędu Gminy za 

poświęcony czas na przygotowanie i wystrój stoisk. Dodał, iż w ocenie zaproszonych gości 



4 
 

oraz mieszkańców gminy tegoroczne Dożynki należały do bardzo udanych. Podczas ich 

trwania z inicjatywy radnych Rady Gminy przeprowadzona została akcja zbiórki środków 

finansowych na pomoc dla poszkodowanych przez gradobicie rolników z gminy Moskorzew. 

Również z inicjatywy i staraniem pani Anny Kraszewskiej przeprowadzona została w Urzędzie 

Gminy akcja krwiodawstwa. Pan Wójt podziękował za te charytatywne działania. Na naszych 

Dożynkach gościliśmy Wicewojewodę Świętokrzyskiego Pana Michała Skotnickiego. 

- 27.08.2024 r. odbył się uroczysty odbiór wybudowanej sieci kanalizacyjnej o długości  

4 kilometrów wraz z dwoma przepompowniami i 233 metrowym odcinkiem sieci wodociągowej 

w miejscowości Żelisławiczki oraz 3 kilometrowego odcinka sieci wodociągowej łączącego 

miejscowość Bichniów z miejscowością Czaryż. Wartość pierwszego zadania wyniosła blisko 

4 miliony złotych, a drugiego (wodociągowego) 1,2 miliona złotych. Łącznik wodociągowy 

Bichniów-Czaryż łączy też sieć wodociągową z ujęcia wody w Dąbrówce (gmina Moskorzew) 

oraz sieć wodociągową z ujęcia wody w Seceminie, bądź w Kuczkowie. Daje to nam możliwość 

zaopatrywania w wodę z ujęć w naszej gminie miejscowości Czaryż i Wola Czaryska.  

W uroczystym odbiorze tych inwestycji udział wzięli przedstawiciele wykonawców firmy 

BUDOMONT Rzeszów (sieć kanalizacyjna), SIGMA Niegowa (wodociąg), inspektor nadzoru, 

przedstawiciele Włoszczowskich Zakładów Wodociągów i Kanalizacji, pracownicy Urzędu 

Gminy, radni i sołtysi obecnej i poprzedniej kadencji sołectw na terenie, których były 

realizowane te inwestycje. 

- 28.08.2024 r. naszą gminę wizytowała Komisja z Urzędu Wojewódzkiego w temacie 

zgłoszonych uszkodzeń dróg gminnych po wystąpieniu deszczów nawalnych. Komisja 

zakwalifikowała do dofinansowania następujące drogi; ul. Słoneczną w Seceminie, drogę Wola 

Czaryska- Psary oraz drogę biegnąca przez Międzylesie. 

- 30.08.2024 r. Wójt omówił z dyrektorem firmy BUDOMONT Rzeszów szczegóły techniczne 

dotyczące montażu separatora przy przepompowni ścieków na ul. Kościelnej  

w Seceminie. Separator taki jest konieczny w celu wyeliminowania elementów zakłócających 

pracę pomp. 

- 01.09.2024 r. Wójt uczestniczył w Dożynkach Powiatowych we Włoszczowie, które 

ograniczały się do Mszy Świętej Dożynkowej oraz konkursu wieńców dożynkowych. Gminę 

Secemin reprezentował wieniec wykonany przez panie z Zespołu Cyraneczka z Psar, który 

zwyciężył w konkursie i reprezentował Powiat Włoszczowski na Dożynkach Wojewódzkich  

w Tokarni. Gratulujemy paniom z sołectw Psary i Psary-Kolonia. 

- 05.09.2024 r. Wójt spotkał się z przedstawicielem firmy DOEKOGROUP, która będzie 

promować możliwość skorzystania przez mieszkańców naszej gminy z programu 

dofinansowującego instalowanie magazynów energii. Dotyczy to posiadaczy instalacji 
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fotowoltaicznej, której produkcja energii elektrycznej przekracza możliwości przyjęcia do sieci. 

Najprawdopodobniej w miesiącu październiku zostanie ustalony z w/w firmą harmonogram 

spotkań z mieszkańcami naszej gminy. 

- 12.09.2024 r. W Domu Kultury w Kielcach wójt wspólnie z panią skarbnik Edytą Wójcik 

podpisali z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego Panią Marszałek Renatą Janik  

i Panem Wicemarszałkiem Grzegorzem Sochą umowę na dofinansowanie ze środków 

unijnych budowy drogi Bichniów-Lipiny w kwocie 84 100,00 złotych. W tym też dniu został 

rozstrzygnięty przetarg na ta drogę (odcinek 1 km) na kwotę 352 tysiące zł. Oszczędności po 

przetargowe,  łącznie z uzyskanym dofinansowaniem umożliwią wybudowanie brakującego 

odcinka 700 metrów w/w drogi i zamknięcie tej inwestycji.  

W tym samym dniu został rozstrzygnięty przetarg na remont drogi w miejscowości Psary  

(od wsi do drogi kolejowej) o długości 270 metrów. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma DUKT 

z Włoszczowy na kwotę 169 tysięcy zł. Wkrótce zostaną podpisane umowy na realizację 

budowy tych dróg. 

- 18.09.2024 r., czyli w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie właścicieli obiektu produkcyjno-

usługowego na Międzylesiu z projektantem drogi przez Międzylesie, przedstawicielem Zakładu 

Energetycznego TAURON oraz pracownikami Referatu Inwestycji. Omówione zostały 

problemy administracyjno-techniczne, które są do rozwiązania w celu budowy drogi przez 

Międzylesie.  

Kończąc swą wypowiedź wójt poinformował radnych, sołtysów oraz wszystkich oglądających 

dzisiejszą sesję, iż z dniem 2 września 2024 roku powołał na swojego zastępcę Pana 

Sławomira Pietraszka, który będzie wykonywał zadania należące do zakresu zadań wójta. 

Poprosił, aby podczas jego nieobecności kierować wszystkie sprawy do Pana Sławomira 

Pietraszka. 

Przewodniczący Rady Gminy pytał, co skłoniło wójta do zatrudnienia zastępcy podczas jego 

trzeciej kadencji.  

Wójt odpowiedział, że do podjęcia takiej decyzji skłonił go nawał prac do załatwienia min. 

w związku z budową sieci kanalizacyjnej, czyli różnego rodzaju uzgodnienia z projektantami, 

z wykonawcami. Dopilnowanie tych wszystkich ważnych spraw, ich szczegółów zajmuje 

mnóstwo czasu, a do tego dochodzi jeszcze funkcja reprezentatywna, czyli udział  

w posiedzeniach, spotkaniach w urzędach, konsultacjach, funkcja związana z realizacją 

budżetu. Chcąc wszystkie szczegóły dopilnować, a zwłaszcza tematy związane z budową 

sieci, jak również instalacji kanalizacyjnej jedna osoba jest niewystarczająca, aby podołała 

temu.  Brakuje na te wszystkie zadania czasu stąd decyzja o zatrudnieniu zastępcy.  
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Radna Justyna Wydrych-Kijas pytała, czy wójt posiada informacje, które gminy z Powiatu 

Włoszczowskiego też mają zastępcę wójta. 

Wójt odpowiedział, że z rozmów, które prowadził z innymi włodarzami gmin, nie tylko z terenu 

naszego powiatu, to są gminy mniejsze, gdzie jest zatrudniony zastępca wójta. Nie w każdej 

gminie jest zastępca wójta, choć jak wynika z ustawy jest to funkcja obligatoryjna. Gmina 

Słupia posiada zastępcę wójta, gmina Dąbrowa Zielona, Gmina Ruda Maleniecka i tą są 

gminy, z którymi się kontaktuje na temat realizacji poszczególnych zadań. Dodał, że specyfika 

każdej gminy jest inna. Są zadania łatwiejsze do rozwiązania i są zadania, przy wykonywaniu, 

których trzeba korzystać z instytucji zewnętrznych, Cyt.” Stoimy przed tematem wykonywania 

dokumentacji projektowych, jak również realizacji zadań gdzie z doświadczenia wiemy, że 

jeżeli tego nie dopilnujemy, tych szczegółów, to te szczegóły mają proszę Państwa bardzo 

duże znaczenie”. Podał przykład źle wykonanego wodociągu biegnącego obok przedszkola  

w Seceminie, bez odpowiedniej podsypki piaskowej, który w ostatnim czasie trzykrotnie uległ 

awarii, a przecież inwestycja była doglądana przez inspektora nadzoru. Wiele zadań trzeba 

dopilnować osobiście, gdyż nie zawsze wystarcza nadzór budowlany. Jest wiele szczegółów 

w inwestycjach, które wymagają dokładności wykonania, aby później nie było usterek według 

powiedzenia „Pańskie oko konia tuczy”. Dodał, iż projektanci przygotowują dokumentacje 

według schematów, a inspektorzy nadzoru nie cały czas doglądają inwestycji i wiele spraw 

spoczywa na pracownikach urzędu i wójcie. Pracownicy referatu inwestycji mogą potwierdzić 

w ilu tematach odbywają się konsultacje techniczne, bazując na wiedzy technicznej, którą wójt  

posiada i stara się ją wykorzystać. 

Radny Wojciech Osiak pytał jak bardzo decyzja wójta o zatrudnieniu zastępcy obciąży budżet 

gminy i jaką pensję będzie otrzymywał zastępca wójta. 

Wójt odpowiedział, że zgodnie z przepisami obowiązującymi w strukturze organizacyjnej 

każdego Urzędu Gminy stanowisko zastępcy wójta jest uwzględnione i fundusz płac obejmuje 

jego wynagrodzenie. W jego pierwszej kadencji na stanowisko zastępcy wójta był powołany 

pan Bogdan Wasik. W związku z wytycznymi wojewody musiał zostać zatrudniony sekretarz  

i dlatego zrezygnowano z funkcji zastępcy wójta. Niemniej jednak w poprzedniej kadencji Pan 

Bogdan Wasik współpracował z wójtem w podobnym charakterze, dzieląc się swym ponad 

dwudziestoletnim doświadczeniem pracy w samorządzie. Jeżeli chodzi o kwotę 

wynagrodzenia to zastępca wójta będzie zarabiał ponad 8 tysięcy złotych.  

Następnie głos zabrał zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marek Piątkowski, który zadał 

następujące pytania cyt. „Po pierwsze, panie wójcie, dlaczego w trakcie kampanii wyborczej 

nie powiedział pan o zamiarze utworzenia stanowiska zastępcy wójta w naszej gminie? Jeśli 

złożyłby pan taką deklarację w trakcie kampanii wyborczej dzisiaj nikt z nas nie miałby 
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problemu z tym. Nie padałyby pytania, a nawet my byśmy panu gratulowali (…), ale tego nie 

było. Dlatego dziś padają pytania o koszty, dlaczego teraz? Dlaczego jesteśmy jedyną gminą 

w powiecie zatrudniająca wicewójta? To jest pierwsze pytanie. A drugie pytanie - dlaczego do 

dnia dzisiejszego nie ma oficjalnej informacji na stronie Gminy o zatrudnieniu wicewójta. 

Opinia publiczna, nasza lokalna, ma prawo o tym fakcie wiedzieć. Czy pan się wstydzi swojej 

decyzji? I jeszcze jedno, na koniec chciałbym mocno podkreślić, że nie chodzi tutaj o pana 

Pietraszka. Sławku, znamy się, szanujemy się i mam nadzieję, że tak zostanie, ale chodzi  

o utworzenie stanowiska, którego do tej pory nie było.” 

Wójt jeszcze raz podkreślił, że w przedziale czasowym 14-18 zastępcą wójta przez pewien 

czas był pan Bogdan Wasik. Dodał, że zastępcę wójta ma również gmina Krasocin. 

Poinformował, że podczas kampanii wyborczej nie było konieczności określania czy się będzie 

zatrudniać zastępcę czy nie. Odwołał się też do zapisów ustawowych, z których wynika,  

iż funkcja zastępcy wójta jest obligatoryjna. Wójt powołuje swego zastępcę w drodze 

zarządzenia i nie ma obowiązku informować o tym nikogo. Dodał, iż przedstawia informację  

z działalności w okresie między sesjami, ale rozmów, spotkań jest kilkukrotnie więcej cyt.” Nie 

ma tu żadnego przestępstwa, jest wykonanie zaleceń, które wójt ma obowiązek, czyli posiadać 

zastępcę wójta. A powiem więcej, że dlaczego się odwołałem do poprzedniej kadencji, bo  

w poprzedniej kadencji współpraca z Radą była na zupełnie innym poziomie. Teraz Państwu 

mogę tu powiedzieć z pełną odpowiedzialności może troje, czworo radnych przyszło z jakąś 

tematyką…”.  

Wiceprzewodniczący odniósł się do wypowiedzi wójta i powiedział cyt. „A propos wicewójta  

w powiecie włoszczowskim, dowiadywałem się w Krasocinie. Osobiście z panem 

Sienkiewiczem rozmawiałem, był na stanowisku wicewójta, na pół etatu. Na obecną chwilę nie 

ma wicewójta, jest tylko sekretarz. Gmina Krasocin jest 2,5 razy większa pod względem 

ludnościowym, 3 razy bogatsza pod względem budżetowym, więc dlatego są te pytania.” 

Wójt odpowiedział, cyt. „ Proszę pana odpowiem panu tak - To powinien pan dopytać czy 

gmina Krasocin ma zakład budżetowy? Ma. Gmina Słupia Jędrzejowska też ma, a mimo 

wszystko jest zastępca. Ja państwu przedstawiłem tematy, które nas będą teraz dotyczyć. To 

jest gospodarka ściekowa. To są bardzo poważne i skomplikowane tematy i nie można tego 

„puścić w samopas.”” Podał przykład konieczności przeprojektowania sieci kanalizacyjnej 

biegnącej przez Żelisławiczki i dodał: cyt. „Pan nie uczestniczy w problemach, które występują 

na ostatniej przepompowni gdzie się siedzi od rana do nocy, gdzie non stop dyżury mają 

pracownicy i (…) Włoszczowski Zakład non stop jeździ samochodem i wywozi, wspomaga tą 

przepompownię. No, ale ktoś zaprojektował kiedyś tak, że idą cztery miejscowości skupiające 

1800 mieszkańców i wszystkie te ścieki idą jedną siecią i tłoczone są jedną przepompownią. 
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Na Żelisławicach chcemy to zmienić i przepuścić przez Żelisławice, ale w kierunku tutaj 

stadionu i dopiero żeby to nie dublowało się, i w sytuacjach deszczy nawalnych, bo były takie 

problemy, że zatapia mieszkańców, a równocześnie reaktory są pełne na oczyszczalni.” 

Przewodniczący zwrócił się do wójta cyt. „Panie wójcie wszystko pan sprowadza do tej 

oczyszczalni, ale to tylko błędne koło, może nie róbmy tego (…) widzę pańskie przywiązanie 

do poprzedniej rady dosyć wyraźnie. A co pan miał na myśli mówiąc, że na zupełnie innym 

poziomie była współpraca z poprzednia radą?” 

Wójt odpowiedział, iż cyt. „W wielu sprawach przychodzili, konsultowali, zgłaszali potrzeby, 

natomiast, proszę Państwa, jeżeli występowały przyczyny obiektywne podchodzili ze 

zrozumieniem. A tak ja, jak i pracownicy non stop się borykamy, że trzeba przygotować temat 

do rozliczenia boiska wielofunkcyjnego. „I w koło Wojtek to samo”. I powiem Państwu tak, że 

mieszkańcy, którzy dowiadują się o sposobie (…) prowadzenia takich posiedzeń komisji 

domagają się teraz, nie rozmawiałem jeszcze z informatykiem, żeby posiedzenia komisji były 

filmowane i potem puszczane (…) w eter”. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż myśli, że byłby to bardzo dobry pomysł, z czym zgodził 

się Wójt. 

Radny Paweł Sobala pytał, jakie doświadczenie w pracy samorządowca ma zastępca wójta? 

Odpowiedzi udzielił zastępca wójta Sławomir Pietraszek, który powiedział cyt. „Moje 

doświadczenie jest tylko cztery miesiące krótsze, niż np. pana radnego, który od 4 miesięcy 

jest radnym. No, więc mógłbym tą piłeczkę odbić i zapytać, jakie w większości Państwo mają 

doświadczenie, jeśli chodzi o pracę w samorządzie? Natomiast nie uważam, żeby to był 

problem, że tego doświadczenia jeszcze nie mam, dlatego, że wszystkie najważniejsze 

decyzje i tak podejmuję uważnie. Natomiast jest to okazja, żeby po prostu część obowiązków 

od pana wójta przejąć.(..) Przez 18 lat pracowałem, jako nauczyciel w szkole średniej, więc 

proszę mi wierzyć, że jestem uwrażliwiony na dobro innych ludzi. Pełniłem funkcje kierownika 

szkolenia praktycznego w okresie 2 lat przed objęciem funkcji zastępcy wójta. Jeśli chodzi  

o tematykę funduszy europejskich byłem w komisji przetargowej w szkole, zajmowałem się 

organizacją i planowaniem egzaminów zawodowych, praktyk, staży, więc wydaje mi się, że 

akurat kontakt czy to z przedsiębiorstwami, czy ze społecznością lokalną nie jest dla mnie jakiś 

trudny. Teraz staram się być na wszystkich spotkaniach w ramach funduszu sołeckiego i może 

najlepiej zapytać sołtysów czy coś się dzieje, jeżeli chodzi o zgłoszone tematy, bo powiem, że 

nie na wszystkich spotkaniach sołeckich byli obecni radni. Natomiast tematy, które były 

zgłaszane są skrupulatnie odnotowywane. Możecie Państwo zapytać sołtysów, co w tej kwestii 

się dzieje i to nie, dlatego, że akurat teraz od dwóch tygodni jestem zatrudniony w Urzędzie 

Gminy, tylko chciałbym trochę zmian wprowadzić, na co pozwala mi pan wójt, żeby nieco 
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zmienić formę prowadzenia współpracy również z osobami zatrudnionymi w Urzędzie Gminy. 

Więc jeżeli różnica 4 miesięcy w doświadczeniu w pracy samorządowca to jest jakiś duży 

problem, no to myślę, że jesteście Państwo w błędzie, dlatego, że ja jestem osobą ambitną  

i myślę, że wiele rzeczy jestem w stanie się nauczyć dosyć szybko.” 

Radny Paweł Sobala powiedział cyt. „Dobrze, będziemy to mieć na uwadze. Natomiast funkcję 

pan pełnił zupełnie inną.” 

Sławomir Pietraszek zgodził się z wypowiedzią radnego i dodał, że nie ma z tym żadnego 

problemu. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad. 6. 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał ujętych w porządku obrad. Jako 

pierwszy rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LV/416/24 z dnia  

29 marca 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do 

projektu uchwały nie zgłoszono i przyjęto go jednogłośnie. Imienny protokół głosowania 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/33/24 w sprawie 

zmiany uchwały Nr LV/416/24 z dnia 29 marca 2024 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę 

Wojewody Świętokrzyskiego na Uchwałę Nr LV/426/24 Rady Gminy Secemin z dnia 29 marca 

2024 roku bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono  

i przyjęto go jednogłośnie. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/34/24 w sprawie odpowiedzi na skargę Wojewody 

Świętokrzyskiego na Uchwałę Nr LV/426/24 Rady Gminy Secemin z dnia 29 marca 2024 roku. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

przez Gminę Secemin prawa własności nieruchomości wchodzących w skład Wspólnoty 

Gruntowej wsi Wola Wolica oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków, jako działki  

nr 215, 362, 710, obręb Wola Wolica bez podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do projektu 

uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący 

stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/35/24 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

przejęcie przez Gminę Secemin prawa własności nieruchomości wchodzących w skład 
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Wspólnoty Gruntowej wsi Wola Wolica oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków, jako 

działki nr 215, 362, 710, obręb Wola Wolica. 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Rady Gminy Secemin Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz 

stawki opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Secemin bez podstawy prawnej i uzasadnienia.  

Radna Justyna Wydrych-Kijas pytała, jakie są stawki opłat za zatrzymanie na przystanku 

komunikacyjnym. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik Małgorzata Dudek, która wyjaśniła, że stawki dla różnych 

pojazdów są różne i kształtują się następująco: 0,04 zł – za jedno zatrzymanie na przystanku 

komunikacyjnym dla środka transportu z liczbą miejsc siedzących poza miejscem kierowcy, 

mniejszą niż 22 miejsca oraz 0,05 zł - za jedno zatrzymanie na przystanku komunikacyjnym 

dla środka transportu z liczbą miejsc siedzących poza miejscem kierowcy, równą lub większą 

niż 22 miejsca.  

Radny Wojciech Osiak poinformował, iż w Żelisławicach znajdują się dwa przystanki, a nie trzy 

jak to jest zapisane w uchwale i jeden z nich znajduje się w zupełnie innym miejscu, został 

przeniesiony. 

Pani Kierownik powiedziała, że zostanie to zweryfikowane i wyjaśnione.  

Wójt dodał, że nikt nie zgłosił potrzeby przeniesienia tego przystanku. Jeżeli jest przystanek w 

innym miejscu to zostanie sprawdzona procedura jak go należy w dokumentacji właściwie 

umiejscowić. 

Radna Anna Sułecka pytała w temacie przeniesienia przystanku w Psarach z działki obok 

sklepu na działkę gminną, na której znajduje się budynek po byłej szkole w Psarach. 

Wójt powiedział, że zostanie to uaktualnione. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem głosowało 

14 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził 

podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

podobnie jak Uchwała Nr VI/36/24 w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Secemin  

Nr XXV/218/21 z dnia 16 czerwca 2021 roku w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest Gmina 

Secemin. 
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W dalszej części posiedzenia Pani Skarbnik poinformowała o zmianach wprowadzonych  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2024-2032, zwracając szczególną uwagę 

na zmiany wprowadzone na przedsięwzięciach. Przewodniczący odczytał projekt uchwały bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia i zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 

14 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził, iż 

uchwała został podjęta jednogłośnie. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/37/24 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2032.  

W dalszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin  

na 2024 rok. Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie pani Skarbnik 

poinformowała o wprowadzonych zmianach i poprosiła o przegłosowanie uchwały. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem głosowało 14 radnych, „Przeciw”- 0 

głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny 

protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała  

Nr VI/38/24 w sprawie zmian budżetu Gminy Secemin na 2024 rok. 

W dalszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Włoszczowskiemu. Przewodniczący odczytał treść projektu niniejszej uchwały bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia. 

Radny Rafał Jagieła pytał czy mamy informację, w jakich godzinach będzie dostępna karetka, 

czy będzie ona dostępna 24 godziny na dobę, czy w określonych godzinach. 

Wójt odpowiedział, że nie mamy takich informacji, ale zapewne będą dyżury kierowców i kiedy 

będzie potrzeba to karetka będzie obsługiwać Szpitalny Oddział Ratunkowy.  

Radny Marian Krzyżanowski pytał czy ta karetka nie będzie traktować pacjentów w sposób 

wybiórczy, ponieważ ma złe doświadczenia osobiste w oczekiwaniu na karetkę, gdyż zdarzyło 

się, że oczekiwał na karetkę trzy dni. 

Wójt odpowiedział, iż nie można tego zagwarantować, gdyż to nie my będziemy wyznaczać 

kolejność akcji ratowniczych, jest to w gestii lekarzy. Do zakupu karetki dokładają się wszystkie 

gminy z terenu Powiatu Włoszczowskiego, więc nie możemy sobie uzurpować prawa, że mają 

być w pierwszej kolejności obsługiwani pacjenci z naszej gminy. Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 

„Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. 

Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała 

Nr VI/39/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Włoszczowskiemu. 
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Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwał w sprawie ustalenia diet radnych bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia i zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Marek Piątkowski, który powiedział cyt. „ Chciałbym 

się odnieść do uchwał, które za chwilę będą poddawanie pod głosowanie, czyli uchwał 

podnoszących diety radnych oraz sołtysów. Chciałbym mocno zaznaczyć, iż nie byłoby tych 

uchwał gdyby nie decyzja pana wójta, a mianowicie decyzja o utworzeniu w naszej gminie 

stanowiska wicewójta. Fakt ten wzbudził wśród radnych wiele emocji i świadomość, że musimy 

zadziałać radykalnie. Skoro nasza gmina jest tak mocno finansowo, aby bez żadnych 

konsultacji, bez żadnych wyjaśnień pana wójta stworzyć drugie, co do hierarchii stanowisko  

w strukturach zatrudnienia w Urzędzie Gminy to my, jako radni stanowczo protestujemy.  

W ramach naszego protestu wprowadzamy te dwie uchwały o podniesieniu diet, które i tak 

były jednymi z najniższych w powiecie włoszczowskim. Jednocześnie chciałbym publicznie 

zadeklarować, jeśli uchwały zostaną przyjęte to ja, jako radny, co najmniej połowę tej podwyżki 

będę przeznaczał każdego miesiąca na cele społeczne, głównie stowarzyszeniom i fundacjom 

działającym na terenie Secemina i okolic. Dziękuję.” 

Wójt odniósł się do powyższego i odczytał fragment protokołu pokontrolnego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej cyt. „Ustalił i kontrolował pan Marcin Krzywdziak. W gminie nie został 

powołany zastępca wójta. Zgodnie z art. 26a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym wójt powołuje oraz odwołuje swojego zastępcę lub zastępców. 

Zgodnie z art. 28g tej ustawy w przypadku zaistnienia jednej z enumeratywnych 

przemijających przeszkód w wykonaniu zadań kompetencji wójta między innymi 

spowodowanej niezdolnością do pracy z powodu choroby zadania i kompetencje wójta 

przejmuje jego zastępca. Wskazana regulacja w sposób jednoznaczny określa zasady 

kierowania gminą. Z tego względu, przy zaistnieniu okoliczności przewidzianej nie obsadzenie 

stanowiska zastępcy wójta może prowadzić do naruszenia ciągłości działania organu 

wykonawczego gminy. I to jest uzasadnienie zgodne z przepisami prawa.” Dodał, iż wójt nie 

ma potrzeby uzasadniania swojej decyzji. Przytoczył słowa jednego z radnych, które padły na 

początku tej kadencji podczas ustalania wynagrodzenia wójta, iż cyt. „Niech się wójt wykaże 

dopiero ustalimy wynagrodzenie. Ja powiedziałem (…), że funkcja wójta to nie jest sposób na 

dorabianie się. To jest rzecz, która jest po prostu zaszczytem…” Dodał, iż radni poprzedniej 

kadencji ustalili diety na zasadzie pokrycia kosztów związanych z wykonywaniem tej funkcji. 

Następnie zapytał radnych ile czasu poświęcają na pełnienie tej funkcji. 

Przewodniczący Rady powiedział cyt., „ Jeżeli pan obliguje naszą pracę do tej godziny czy 

dwóch na sesji to jest pan w błędzie, bo też wychodzimy(…) nie jestem w stanie tego określić. 

Jesteśmy dostępni 24 godziny na dobę. Tak to wygląda(…) Jesteśmy nieco inną radą niż ta 
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poprzednia rada, oczywiście. Pokazujemy się, wychodzimy, daliśmy przykład na dożynkach. 

Jesteśmy stosunkowo krótko faktycznie, żeby dało się nas poznać. Mamy też nadzieję na to, 

że stworzymy katalog imprez gdzie wyjdziemy z urzędu i będziemy tutaj z mieszkańcami 

współpracować. Mamy nadzieję na to pokażemy i zasłużymy sobie na to i mieszkańcy nas też 

docenią. Naszą pracę, zastępcy, którego pan powołał i nie będziemy siedzieć w urzędzie tylko 

przez godzinę. Komisje też pan mówi, że chcecie, żeby były filmowane. Oczywiście nie trwają 

teraz te komisje tak jak dawniej pół godziny, czy godzinę. Trwają nawet trzy i dłużej, ale czymś 

to jest zobligowane panie wójcie. Dlatego tak jak mówię ten pana pomysł może jest też dobry, 

żeby mieszkańcy zobaczyli też to, co dzieje się na komisjach”.  

Głos zabrał ponownie wójt i powiedział, że mieszkańcy ocenią te dwu i trzygodzinne komisje, 

a następnie odniósł się do wypowiedzi wiceprzewodniczącego odnośnie gminy Krasocin  

i zapytał cyt. „To, dlaczego tam przewodniczący rady ma dietę 1700 zł, a tu panu proponuje 

Rada 2000 zł?” 

Przewodniczący rady odpowiedział cyt. „No nie wiem, to trzeba by zapytać tamtych radnych, 

panie wójcie. No tak, diety ustalają radni…” 

Wójt powiedział, iż funkcja sołtysa jest bardzo ważna i sołtysi zasługują na wyższe 

wynagrodzenie i zgadza sią na te 100% podwyżki w ich przypadku, gdyż to jest 100 zł, 

natomiast w przypadku radnych to 100% podwyżki to jest 500 zł i to jest różnica. Dodał, cyt. „ 

Uważam, iż to, co żeśmy wygospodarowali w poprzednich dwóch kadencjach, w poprzednich 

latach to Państwo teraz czerpiecie całymi garściami z tego i uważacie, że tu się każde 

pieniądze wam należą. To jest moje zdanie.”  

Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi wójta i powiedział, iż 200 zł w przypadku diety 

sołtysów to jest zupełnie mało i radni nie zamykają się na to, aby od przyszłego roku 

budżetowego jeszcze to zmienić, gdyż również uważają, iż sołtysi zasługują na o wiele więcej. 

Dodał, iż po nowym roku, jeżeli zajdzie taka potrzeba to będą kolejne podwyżki dla sołtysów. 

Następnie głos zabrał wiceprzewodniczący, który odniósł się do wypowiedzi pana wójta  

i powiedział, że radni wiedzą o tym, iż stanowisko wicewójta jest obligatoryjne, dlatego, iż 

czytają też ustawę i poprosił o wytłumaczenie, dlaczego w innych gminach naszego powiatu 

nie ma tego wicewójta. 

Wójt odpowiedział, iż klimat sesji i posiedzeń komisji wskazuje jednoznacznie, na że to nie on 

jestem wyborem radnych i dodał, że z ustawy wynika, zadania wójta wykonuje jego zastępca, 

a w razie nie powołania zastępcy osoba wyznaczona przez Prezesa Rady Ministrów. 

Przewodniczący wyraził nadzieję, że klimat bardzo szybko uda się zmienić, bo faktycznie 

problem narasta. 
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Więcej pytań nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały. Za” przyjęciem 

głosowało 12 radnych, „Przeciw”- 2 głosy, „Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący 

stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/40/24 w sprawie ustalenia diet radnych Rady gminy 

Secemin.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów 

sołectw położonych na terenie Gminy Secemin w związku z pełnioną funkcją bez podstawy 

prawnej i uzasadnienia. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały. 

Za” przyjęciem głosowało 14 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, „Wstrzymał się” – 0 głosów. 

Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół głosowania stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/41/24 w sprawie ustalenia wysokości 

diet dla sołtysów sołectw położonych na terenie Gminy Secemin w związku z pełnioną funkcją. 

Jako ostatnią procedowano uchwałę w sprawie przywrócenia całonocnego oświetlenia 

ulicznego w Gminie Secemin. Przewodniczący odczytał projekt niniejszej uchwały bez 

podstawy prawnej i uzasadnienia. Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący 

zarządził głosowanie uchwały. Za” przyjęciem głosowało 14 radnych, „Przeciw”- 0 głosów, 

„Wstrzymał się” – 0 głosów. Przewodniczący stwierdził podjęcie uchwały. Imienny protokół 

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu podobnie jak Uchwała Nr VI/42/24  

w sprawie przywrócenia całonocnego oświetlenia ulicznego w Gminie Secemin. 

Ad. 7. 

W punkcie tym wiceprzewodniczący rady Marek Piątkowski w imieniu jednego  

z mieszkańców ul. Kolejowej w Seceminie pytał czy udałoby się zamontować lampę uliczną 

na istniejącym słupie energetycznym przed jego domem. Mieszkaniec ten twierdzi, że zakład 

energetyczny Tauron wykonałby taką usługę w krótkim terminie po wpłynięciu wniosku o takie 

zapotrzebowanie z Urzędu Gminy. Wiceprzewodniczący zapytał czy gmina mogłaby takie 

zlecenie wysłać do Tauronu.  

Wójt odniósł się do powyższego i poinformował, że sprawa ta zostanie przekazana 

pracownikowi referatu inwestycji i jeżeli okaże się, że jest możliwość montażu lampy to 

zostanie ona zamontowana. 

Przewodniczący Rady zgłosił w imieniu mieszkańców ul. Kościelnej w Seceminie potrzebę 

przycięcia klonów przy tej ulicy.    

Zastępca Wójta poinformował, że były oględziny tych drzew i zostało to zgłoszone. 
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Wójt dodał, że drzewa są przy drodze gminnej i pozwolenie wydaje Starostwo Powiatowe 

łącznie z konserwatorem przyrody i nie ma gwarancji, że będzie to zrobione. Ten temat był  

w poprzedniej kadencji kilkukrotnie podnoszony i były tylko wykonywane sanitarne przycinki. 

Obecnie dwa drzewa kwalifikują się do wycinki i najprawdopodobniej zostaną wycięte.  

Radna Anida Klimas poruszyła problem z odbiorem nieczystości stałych. Mieszkańcy mają 

podpisane umowy z odbiorcą, natomiast on twierdzi, że nie ma gdzie tego wywieźć. 

Wójt powiedział, że obecnie są cztery firmy, z którymi mieszkańcy z terenu gminy, którzy nie 

mają kanalizacji mogą podpisywać umowy i w gestii mieszkańca jest, którą sobie firmę 

wybierze.  

Radna Anida Klimas uściśliła, że chodzi o to, że owszem mieszkańcy mają podpisane umowy, 

ale firma twierdzi, że nie przyjedzie, ponieważ oczyszczalnia w Seceminie tego nie przyjmie.  

Wójt dodał, że Secemin nie przyjmuje, ponieważ tak jak to podkreślał wielokrotnie 

oczyszczalnia wymaga generalnej przebudowy, remontu natomiast WZWiK we Włoszczowie 

przyjmuje każdą ilość ścieków. 

Radna dopytywała, czy jeżeli odbiorca ma podpisaną umowę to nie mógłby przywieźć ścieków 

do Secemina, zamiast wieźć do Włoszczowy. 

Wójt odpowiedział, że nie musi tu przywozić i pracownicy referatu inwestycji kierują na inną 

oczyszczalnię, ponieważ Secemin przyjmuje tylko 20 metrów sześciennych w poniedziałki, 

środy i piątki, a po 10 metrów sześciennych w pozostałe dni, ze względu na ograniczone moce 

przerobowe naszej oczyszczalni. 

Radny Paweł Sobala złożył na ręce Przewodniczącego interpelację w sprawie boiska 

wielofunkcyjnego - kopia w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Wójt odniósł się do interpelacji i powiedział, że z informacji, które posiada od firm 

specjalistycznych trawa się ukorzenia około 1,5 roku. W tym roku wszystkie nawierzchnie 

nawet na profesjonalnych boiskach w tym roku mają problemy ze względu na warunki 

atmosferyczne. Poinformował, że odniesie się do interpelacji na piśmie i dodał, że nie ma  

w przedmiarze robót zapisów, że firma wykonująca boisko będzie dbała przez dwa lata 

o jego nawierzchnię trawiastą, gdyż jest to dosyć kosztowne. Jeżeli chodzi o wystające 

zraszacze to można je regulować, podobnie jak studzienki kanalizacyjne. Firma poniesie 

natomiast wszystkie koszty związane z utrzymaniem trawników poza boiskiem piłkarskim. 

Ponadto trawnik był nieprawidłowo przycinany przez pracowników urzędu, co zostanie 

skorygowane. W murawę zostało wsiane kilka gatunków traw i te, co przetrwają zostaną 
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dosiane. Wójt poprosił radnych o cierpliwość i zagwarantował, że murawa na boisku będzie 

wyglądać ładnie.  

Przewodniczący Rady powiedział, iż w sumie to wszyscy chcieliby to zobaczyć i zawnioskował 

o zorganizowanie posiedzenia wspólnego komisji wyjazdowego (objazd po wszystkich 

miejscowościach gminy), podczas, którego radni mogliby zapoznać się z problemami i przy 

okazji też zwizytowali wspólnie boisko. 

Wójt powiedział, że takie posiedzenia komisji objazdowe były organizowane w poprzednich 

kadencjach i w tej jak najbardziej też może się takie posiedzenie komisji objazdowe odbyć. 

Następnie głos zabrała pani Jolanta Sitkowska sołtys sołectwa Wola Kuczkowska, 

która zwróciła się do obecnych z wyjaśnieniem odnośnie karetki, która będzie 

dofinansowywana przez gminę. Cyt. „To będzie karetka, która będzie służyć tylko i wyłącznie 

dla szpitala, to nie jest karetka na wezwania. Nie dla pogotowia, tylko na wyjazdy ze szpitala 

na konsultacje, na przywóz, na transport krwi, na konsultacje dla pacjentów. Ta karetka, która 

jest obecnie jest naprawdę zużyta. Mam wiedzę na ten temat, bo pracuje tam. I dlatego jest 

potrzebna, bo po prostu szpitala nie stać na zakup takiej, dlatego poprosili gminy  

o dofinansowanie, o wsparcie. Druga sprawa, mam nadzieję, że decyzje, które są 

podejmowane przez Państwo są głęboko przemyślane, bo jeśli chodzi np. o przywracanie 

oświetlenia to nie słyszałam, żeby gminy przywracały całodobowe oświetlenie, ponieważ 

wszyscy oszczędzają. Mam nadzieję, że nie przyczyni się to, że gmina nie będzie (…) 

realizować pewnych inwestycji, bo nie będzie  po prostu stać, że za jakiś czas będziemy znowu 

przegłosowywać (…) i skracać ten czas. Druga sprawa, trzecia chciałabym jeszcze poprosić 

was państwo radni i panie wójcie żebyście (…) współpracowali ze sobą. Myślę, że to jest głos 

wszystkich mieszkańców, bo teraz można oglądać sesję i nie podoba nam się, że są ciągle 

walki. Bardzo was o to prosimy. To ludzie Was wybrali i jeżeli robicie coś, to współpracujcie  

z gminą z panem wójtem. I to jest takka gorąca prośba, nie tylko moja tylko mieszkańców, 

dziękuję bardzo. 

Sołtys sołectwa Psary Konrad Brykner pytał cyt. „ Przedwczoraj rozmawiałem z panią radną, 

panią Sułecką i pan tak ładnie mówi przewodniczący o tej współpracy z ludźmi i tak dalej, i tak 

dalej, i tak dalej. W piątek odbędzie się u nas podział sołeckich pieniędzy, funduszu sołeckiego 

i będzie poruszona jedna sprawa komunalizacji remizy, działki, na której jest budynek. Pani 

Anna Sułecka w poniedziałek powiedziała mi i dlatego jestem naprawdę, naprawdę, jakby to 

nazwać, nie wiem zdezorientowany działaniem i tak dalej. Pani radna jest może się odniesie 

do tych swoich słów, że choćby, choć pójdzie ta uchwała na stolik rady gminy i tak zostanie 

przegłosowana, odrzucona, bo no wszyscy radni są w temacie, wiedzą, co mają robić. Tak, że 

bym chciał, żeby pan się wypowiedział, pani radna, dziękuję.” 
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Głos zabrała radna Anna Sułecka cyt. „ O tej sprawie, o głosowaniu na temat zabierania remizy 

z OSP w Psarach ja rozmawiałam z radną, oczywiście i powiedziałam, że pójdzie wniosek. 

Może jak już mówisz jakieśkolwiek moje wypowiedzi to mów wszystkie moje wypowiedzi, w 

całości, dobrze? Więc powiedziałam, że zostanie (…) złożony wniosek o, poczekaj końca do 

sądu o zasiedzenie działek znajdujących się pod remizą i budynku remizy (…) i zostaną 

złożone także pisma do Starosty Włoszczowskiego, info do Wójta Gminy Secemin i do Rady 

Gminy Secemin o tym, że nasza jednostka składa taki wniosek do sądu. I myślę, że zarówno 

starosta, jak i pan wójt, jak i rada ustosunkuje się do tego i poczeka na wyrok tego sądu.” 

Sołtys Konrad Brykner cyt. „Nie takie słowa były.”  

Radna Anna Sułecka cyt. „Jesteśmy, jako samoistni właściciele, czy posiadacze, no jak to 

można nazwać(…) Z tym, że tak jak mówię działkę zakupiła straż, oczywiście na umowę nie 

mamy aktu notarialnego na zakup tych działek. Budować remizę też budowała OSP, jak 

również od 2012 roku my tą remizę, jako OSP remontujemy. Jak możemy tak remontujemy. 

Nie jest ona tak wyremontowana do stanu idealnego tak zwanego, no, ale większość prac  

w tej remizie już jest zrobiona. Nie wygląda przynajmniej tak, jak przed początkiem remontu, 

dziękuję.” 

Sołtys Konrad Brykner, cyt. „Nie o te słowa chodzi. Powiedziała pani do mnie, że jeżeli trafi 

uchwała do rady gminy na stolik zostanie odrzucona. Niech się pani nie wypiera. Były takie 

słowa w poniedziałek po zebraniu (…) spółki leśnej, były takie słowa. Odpowiedziała pani za 

całą radę, więc słucham rady, że jeszcze nie macie uchwały na stole, a już wszyscy wiedzą, 

że ta uchwała będzie odrzucona. Czyli sąd na przykład też tak działa, że jeszcze nie ma 

oskarżonego na Sali, a ława przysięgła już mówi, że ten będzie 10 lat siedział, czy coś takiego. 

No to jak mają, jak ma ta rada współpracować z ludźmi, z sołtysami, ze wszystkimi…” 

Przewodniczący odniósł się do niniejszej wypowiedzi sołtysa i powiedział cyt. „Na pewno nie 

podejmiemy tutaj działań za czy przeciw nie znając waszej opinii. Wy najlepiej wiecie, czego 

oczekujecie w tej kwestii. Dlatego będziemy się starać robić tak, żeby, jeżeli taka uchwała trafi 

pod dyskusję, no to musimy to zrobić w zgodzie z wami, a nie przeciwko wam. Tak, że wy 

chyba wiecie, co jest dla was najlepsze, tak. Nie znam tej zaszłości tam i tej sprawy też tak 

bardzo dokładnie, dlatego poczekajmy na wasze opinie, czy wasze werdykty. To, co się tam 

dzieje, dopiero wtedy będziemy podejmować decyzję, ale proszę nie stawiać nas już tutaj  

w takim świetle, że już żeśmy ten temat przegłosowali. Absolutnie tak nie jest” 

Sołtys K. Brykner powiedział, iż to radna A. Sułecka stawia radę w takim świetle i dodał  

cyt.” Proszę tylko, żeby pani Sułecka powiedziała czy wypowiedziała do mnie słowa, że jeżeli 

trafi na radę to i tak będzie odrzucona. I nie kłam przede wszystkim”. 
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Radna A. Sułecka odpowiedziała cyt. „Powiedziałam, że rada zna już ten temat i myślę, że 

jeżeli trafi to rada nie odrzuci (…) A ja mam teraz pytanie do ciebie, jako sołtysa. Dlaczego ty 

działasz w imieniu całej społeczności jeżdżąc, przepraszam, oficjalnie już to wiem, że jeździsz 

po mieszkańcach, dzwonisz po mieszkańcach i namawiasz mieszkańców na to, żeby ta remiza 

była przekazana na gminę. 

Przewodniczący poprosił o zakończenie dyskusji.  

Głos zabrał sołtys miejscowości Żelisławiczki cyt. „Nie wiem czy to radę będzie dotyczyć czy 

nie, ale jestem pierwszy raz i zbieram podatek. No jak się zorientowałem w żadnych gminach 

nie ma takich kwestionariuszy jak u nas. Są wszystko gotowce. Po prostu sołtys odbiera, 

podpisuje, datę wpisuje i jest, wydaje. U nas musi wypisać nazwiska, imiona to wszystko.  

Nie wiem. Pytałem się czy w gminie Włoszczowa, czy w gminie Krasocin, Moskorzew. 

Wszędzie jest gotowiec. Nawet i powiem w województwie są gotowce, tylko u nas jeszcze 

trzeba ręcznie pisać. No nie wiem czy można to zmienić czy nie?” 

Głos zabrała pani skarbnik, która wyjaśniła, że cyt. „ (…) Pojawił się ten temat w zeszłej 

kadencji. Powiem to tak, weszła ustawa o ochronie danych osobowych. Ustawa o ochronię 

danych osobowych powoduje to, że decyzje, które przekazujecie państwo, jako sołtysi 

mieszkańcom naszej gminy są zakopertowane, ponieważ niektórzy mieszkańcy nie życzyli 

sobie żeby sołtys wiedział o wysokości zobowiązania pieniężnego. Obliguje nas do tego 

ustawa o ochronie danych osobowych.” Dodała, że wydawanie sołtysom kwitariuszy z danymi 

osobowymi wszystkich podatników jest niezgodne z prawem. 

Sołtys Żelisławiczek dodał, że w gminie Radków też jest tak, że są gotowce i dodał, że pyta 

gdyż nie wie jak to jest, ponieważ pierwszy raz jest sołtysem. 

Pani Skarbnik jeszcze raz dodała, że nie pozwala na to ustawa. Mieszkaniec ma prawo płacić 

dowolnie, czy to na poczcie, czy w banku, czy u sołtysa.  

Radny Rafał Jagieła powrócił do tematu wywozu szamba i potwierdził, na własnym 

przykładzie, że jest długi czas oczekiwania na wywóz nieczystości. Poprosił, aby się zająć tym 

tematem, ponieważ mieszkańcy zgłaszają, że jest długi czas oczekiwania. 

Kierownik Małgorzata Dudek ustawa nie zabrania zawierania umów tylko z jednym 

przedsiębiorcą. Gdyby była zawarta np. z dwoma to może udałoby się skorzystać z tego, który 

ma akurat okienko. Wskazała na odbiorców, z którymi gmina zawarła umowę i z których usług 

mogą mieszkańcy korzystać w zakresie wywozu nieczystości ciekłych. 

Radny R. Jagieła dodał, że on dzwonił do trzech przedsiębiorców, żeby przyjechali i był 

problem. 
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Do powyższego odniósł się pan wójt i powiedział, że WZWiK posiadają dwa wozy 

asenizacyjne, a wkrótce, będą mieli trzeci i najlepiej do nich dzwonić, aby skrócić czas 

oczekiwania na wywóz nieczystości.  

Głos zabrał radny Marian Krzyżanowski, który powiedział cyt. „ Ja z takim formalnym 

wnioskiem, żeby posiedzenia komisji były nagrywane i emitowane. Po drugie chciałem też 

zaapelować, by mieszkańcy, jeżeli ktoś ma czas i żyje tym, co się dzieje, żeby też przychodzili 

na sesję. Co prawda nie maja zbytnio za wiele do powiedzenia(…) i niech zobaczą jak rada 

pracuje, bo to się teraz dzieje to jest szambo. Wstyd się przyznać do tego, że tak jest. Jest 

„szczujnia”. Spotykać się powinniśmy tutaj. Nie robić konspiracji, tylko tutaj i rozmawiać 

otwarcie o problemach. To by było najlepsze lekarstwo, żeby ta współpraca się zaczęła 

układać. Ja mam swoje lata i też mi się to nie podoba, bo różne czasy człowiek przeżywał i z 

różnymi się kontakt miało ludźmi, ale to jest niedobre, to jest złe dla społeczeństwa, które nas 

wybrało. Chciałbym po prostu w ten sposób zaapelować do ludzi, dziękuję.” 

Wójt podziękował radnemu za te słowa i dodał, iż również miał zapytania od mieszkańców czy 

mogą przyjść na sesję, czy mogą słuchać i w sposób bezpośredni ocenić przebieg komisji. 

Poinformował, iż nie pozwoli, aby ktoś mu mówił, że nie współpracuje z radą. Poinformował, 

że dwójka, może trójka radnych przychodzi z tematami i pomysłami na działania. Pozostali 

radni wymagają, aby się tłumaczyć, dlaczego zadanie wykonane zostało w taki sposób a nie 

inny, żądając przy tym szeregu dokumentów, które należy odszukać i przygotować a to jest 

czasochłonne. Podziękował również pani sołtys za słowa odnośnie oświetlenia, gdyż ceny 

energii są wysokie, a przed gminą stoją kosztowne działania dotyczące modernizacji 

oczyszczalni w Seceminie i budowy oczyszczalni ścieków oraz sieci kanalizacyjnych  

w kolejnych miejscowościach. Poinformował, że wyłoniono wykonawcę dokumentacji 

projektowej sieci kanalizacyjnej w Woli Kuczkowskiej za kwotę 332 tysięcy zł, jednakże 

okazało się, że będą jeszcze konieczne rozgraniczenia geodezyjne za ok. 160 tysięcy zł.  

Ad. 8. 

 W punkcie tym Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany  

i zamknął VI sesję Rady Gminy Secemin.  

Na tym protokół zakończono.  

 Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Kraszewska           /-/mgr Dariusz Janus  

 

 


